

**Statement of the Chairman**

**Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)**

**18 March 2022**

**Proposal to establish financial regulations of the Office of the United Nations High Commissioner for Refugees, Report of the United Nations High Commissioner for Refugees**  
*(ACABQ report: A/76/729)*

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the Proposal to establish financial regulations of the Office of the United Nations High Commissioner for Refugees, Report of the United Nations High Commissioner for Refugees.

The Advisory Committee emphasizes the important role of the United Nations Financial Regulations in ensuring that all United Nations entities, including field-based entities such as UNHCR, are able to operate effectively and efficiently. The Committee expresses concern that the establishment of separate financial regulations may impact the efforts to increase harmonization, and efficiency under the reform initiatives of the Secretary-General and the system-wide ability of Delivering As One, and also pose challenges to the ability of the Member States to engage with the United Nations system as a whole.

Mr. Chairman,

While the Advisory Committee, at this stage, recommends against the proposal to grant the Office of the United Nations High Commissioner for Refugees the authority to develop its own financial regulations, it considers that any limitations in the applicability of the United Nations Regulations may not be unique to UNHCR and may also be encountered by other United Nations system entities.

The Advisory Committee therefore recommends that the General Assembly request the Secretary-General, in his capacity as Chair of the Chief Executives Board, with the support of the Director of the United Nations Sustainable Development Group, to commence a system-wide initiative and identify the limitations, challenges and specific needs of United Nations entities, and develop, for the consideration of the Assembly, a proposal for the consolidation and promulgation of Financial Regulations for the United Nations system, in particular its funds and programmes, and other entities as appropriate. The Committee emphasizes that any authorization for the establishment of separate financial regulations, as well as the approval and adoption of any revised ones, is under the sole purview of the Assembly.

Thank you, Mr. Chairman.

**Déclaration du Président**

**Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires**

**Le 18 mars 2022**

**Proposition visant à établir un règlement financier pour le Haut-Commissariat  
des Nations Unies pour les réfugiés (Rapport du Haut-Commissaire  
des Nations Unies pour les réfugiés)  
(Rapport du Comité consultatif : A/76/729)**

Monsieur le Président,

J'ai le plaisir de présenter le rapport du Comité consultatif sur la proposition visant à établir un règlement financier pour le Haut-Commissariat des Nations Unies pour les réfugiés (Rapport du Haut-Commissaire des Nations Unies pour les réfugiés).

Le Comité consultatif rappelle que le Règlement financier de l'ONU est important en ce qu'il garantit que toutes les entités des Nations Unies, y compris celles basées sur le terrain comme le Haut-Commissariat, fonctionnent de manière efficace et efficiente. Le Comité craint que l'établissement de règlements financiers distincts n'entrave les objectifs d'harmonisation et d'efficacité prévus dans le cadre des initiatives de réforme du Secrétaire général ainsi que l'application par l'Organisation du principe de l'unité d'action, et ne compromette la capacité des États Membres à coopérer avec le système des Nations Unies dans son ensemble.

Monsieur le Président,

Si le Comité consultatif, à ce stade, se prononce contre la proposition d'accorder au Haut-Commissariat le pouvoir d'élaborer son propre règlement financier, il considère que l'organisation n'est peut-être pas la seule entité des Nations Unies à rencontrer des difficultés dans l'application du Règlement de l'ONU.

Le Comité consultatif recommande donc que l'Assemblée générale prie le Secrétaire général, en sa qualité de Président du Conseil des chefs de secrétariat, avec l'appui du Directeur du Groupe des Nations Unies pour le développement durable, de lancer une initiative à l'échelle du système afin de recenser les limites, les difficultés et les besoins particuliers des entités des Nations Unies, et d'élaborer, pour examen par l'Assemblée, une proposition de compilation et de promulgation du Règlement financier à l'intention du système des Nations Unies, en particulier de ses fonds et programmes, et d'autres entités, le cas échéant. Le Comité précise que toute autorisation d'établir un règlement financier distinct ainsi que l'approbation et l'adoption de tout règlement révisé relèvent de la seule compétence de l'Assemblée.

Monsieur le Président, je vous remercie.